



Courtesy of Iraq Government

President Saddam Hussein's Address on the Twelfth Anniversary of the Eternal Battle of Um Al-Maarik (Mother of the Battles)

Baghdad, Jan 17,2003.

In the Name of God, the Compassionate, the Merciful

There are those who, on being told: 'Your enemy has mustered a great force against you and so fear them,' they grew more tenacious in their faith and replied: Allah's help is all -sufficient for us. He is the best Protector'. Thus they earned Allah's grace and bounty and no harm befell them. For they had striven to please Allah, whose, bounty is infinite. It is Satan that prompts men to fear his followers. But have no fear of them. Fear Me, if you are true believers. Do not grieve for those that quickly renounce their faith. They will not harm Allah in the least. He seeks to give them no share in the hereafter. Their punishment shall be terrible indeed.

God speaks the truth

Great people in Iraq, the land of faith, Jihad, bravery and glory..

Brave members of the gallant armed forces..

Sons of our glorious Arab nation..

Men of goodwill in the world, wherever you are..

From the bright light of dawn, from the ray of sun which has risen after a long absence, from its horizon, from the lids of the eyes which were wounded by heavy tears for people, dear for all of us, who can no more be seen, but who can become visible with the new sun, and from the horizon which God has ordained to be vast, with a new birth and life in whose skies exist green birds and a strong newborn which God has decided to be faithful to its nation, from all this your glorious Revolution and march, a new Iraq, was born. Its faith has been increased and deepened after the Grand Confrontation on the night of 16/17 1991, the grand military phase of the eternal battle of Um Al-Maarik, by the fragrance of the generous blood, suffering and commendable patience.

A new Iraq was born with firm resolution, great power of vision and a heart, which has been increased in strength by a determination for ascent and for overcoming difficulties. It was firm in its love for its nation. Its faith, which God has

given it and which the situation and banner was perfumed by generous blood from its sons, has been deepened by a scarifies which God has accepted in compensation for the negligence which took over those who ruled Baghdad, and therefore the foreigners with the horny feet of their horses, found their way towards it. The radiation of its eyes over the nation and humanity has set down, after the water of Tigris was dyed with plentiful blood along with the ink of its books which were filled with science and knowledge, and which were thrown into the water in the year 1258, as a punishment for a history whose soul departed its body and for a civilization whose faith and guards disappeared. Hence, the ravens croaked in it, showing impudence to its eyes through which humanity saw its way to raise in culture after it had played its role and into enlighten those who could see that and accepted from it as a means from God to them as a reward for its faith and fear.

The new Iraq was born on such a view, and was born with it, its rifle in place of the arrow, spear and sword, to be armed so that the ravens could not be so covetous as to venture its palms and the eyes of its children.

A strong, believing and healthy Iraq was born. But the birth, as all other births which came before it in the horizon of humanity and in our nation, was not able to render ineffectual the croak of ravens, nor the hissing of snakes or the crossing of far crocodiles from the seas of their family in order to help the beasts of earth in their attack against the sun, in a desperate hope to obscure its light which radiated from Baghdad or to shed the blood of its people in a fake hope and out of an imagination that the generous blood shed on the soil of Baghdad and on the soil of Iraq could hinder the plants and trees from becoming green, from blossoming and from carrying with its fragrance pollens which might tempt the appetite of butterflies, and thus be able to carry with the news of new faith and resolution, with the dew and tears, a pollen to every tree whose branches and leaves become dry or ceased to give fruits now that the water ceased to reach its roots and was confident that no one could take care of its fruits and guard its plants, trees and growth.

With the new birth, there was Satan and his companion, the lizards of this time, who spit out their fire on the healthy body. But, as the birth of Baghdad was now healthy and proper, blessed by heaven by order of its God, and that its guard were putting their hands on their rifles during the dawn prayer on the day of birth, with great confidence in their breasts, on the night of 16/17 January 1991 and afterwards, Baghdad, in the name of Iraq, kept defending itself along with every faithful valiant and noble woman in defense of the command which God has so decided to their new birth. Their will of determination never bent . They defeated all evil troops of more than thirty states together with those who supported them. The number of the army, which the jihadists in the Iraq army had confronted, mounted to twenty-eight. The state of Iraq stood in the face of the aggression of forty-two countries on the night of 16 / 17 January. The confrontation and the battle lasted for a month and a half with such momentum. Afterwards, the sanctions and aggression continued for thirteen years until the present day. Such was the defence of the Iraqis on that day and the days that followed. Others, in their turn, defended the seeds which they sowed and elevated what they had built, to the point that their fields were mixed with the spacious gardens. Plants covered the land of Iraq reminding of its past when the land of Iraq was described as the land of the black for the multitude of its plants which disappeared from Baghdad, its countryside and towns, until it appeared as if they did

not exist before as one sign of its health. It had mixed with the lofty constructions, dear and visible, and was dominated by the high minarets, domes and signs of the houses of worship. And with every exaltation of "Allah is the greatest" on the battlefields, the same gratification rose high in the mosques together with the voices of worship in their places, each in accordance with his own religion and manner. A visitor could tell that he was in Baghdad even though his eyes were shut, in an attempt that a traveler could hardly recognize his feet on the map... Was there a place much better than Baghdad, where religions and racial tolerance together with constructive views being born, on the side and direction of every constructive thing of other views....?

The new birth brought back once again the spirit of Baghdad, and with the birth a stand, a sword, a pen and a banner were born. The call of "Allah is the greatest" blessed the stand, the sword and the pen. The birth whose threats were knitted by the dawn and blessed by the call for prayer, was an impregnable birth to every malicious, perfidious and greedy...It could not deserve, nor could Allah and the people accept for it, but the life chosen for it by its pioneers after they asked the permission of their Lord, the Merciful. The scheming of the attackers backfired in that aggression and in the on-going aggression which they make longer to the present day. Everyone who tries to climb over its wall, be it an aggressor, an insolent, a wicked, a perfidious and an oppressor will fail in his attempt.

Is not this your description and position for the men of Iraq, the believer and loyal jihadists, and for the noble women as well? Or is there anyone who might delude himself into believing to say, after treading down his luck, that Saddam Hussein is speaking about his wishes and not about a description of a condition in which he lives and gets to know, with heart and soul, its comprehensive and detailed nature? By God, this is your description and attitude, or even a reward for your suffering, sacrifices, and patience, o brave men and women.. The evil ravens and evil crocodiles, still foster wickedness and would never cease their communication with their disappointed hopes, despite the fact that their deep wounds and disgrace can not be rubbed out with the passage of time. The lizards which breathed out fire on our lord, Ibrahim (peace be upon him), as is often related by people, still give birth and still assign for every birth the task of breathing out fire, out of their belief that they are capable of burning away, in defiance of God's will which He chose to be cool and safe.

Hence, with the flying banner, raise high your swords and rifles, oh our dear people, and remind anyone who may still be under a delusion, so that he might not be deluded of your stand in the

(Greatest March), on the day of the Grand Allegiance and in other attitudes, but if he does so, let your guns waiting in ambush for him, preceded and guided by the radiation and light of your faith necessary for safeguarding your eyes. This is because, if their ravens have a fancy and find no one to deter them, God forbid, then they would peck up the eyes and devour the hearts and brains of faith, virtue and innovation. Hold fast to your banner, the banner of (Allah is the Greatest)..There is nothing but it that can help motivate the resolution to rise and give to defence its profound connotation.

Say :God is the greatest, oh brothers and sons. Remember the meanings of this great call in accordance with the profundity of your faith, so that its echo, along with your words and support, could be sounded by all towns and rural areas, by mountains and by plains. And with the help of the waters of Tigris and Euphrates and the water of the Gulf, your voice can reach not only every brave man and woman in the land of faith and Jihad, but also every loyal man and woman in the nation, every fair-minded and everyone who has an honorable stance in humanity.

When birth is associated with a stance, a determination, a pen, a sword and a banner, then birth can assume its proper role in our nation, God willing.

When we say that history is tantamount to doctrine, and is remembered by those who inherit it with contemplation, consideration and responsibility, this is because everything right is born with it and from it, and becomes a new and constant history after it gives a new birth with each glory and construction. A firm belief is its safe foundation . It becomes a doctrine carried from the past, still possesses the condition of the true birth when so remembered by its sons with the responsibility of the present, and with the due ambition for the future.

Such was the labour of the past. From its womb it begets a doctrine; new in its spirit, in dress and colour and its special path ... And with the new doctrine, a strong flag-post and hand has been born bearing our pride and our guidance to faith: Allahu Akbar, to stand firm in the face of every violent wind, God willing, or evil attempt.

Yes, Allahu Akbar....

Allahu Akbar....

Brothers :

The saying that (history repeats itself)means, among other things, that aspects of the past could be repeated though they assume the colours and names of their stages...They repeat themselves should they be re-analyzed, revived and dissolved into their primary elements and ingredients as to their strength and weakness, ascent and descent, climbing and falling into abyss , good and bad, climbing to peaks and falling into abyss, pursuit of good will and virtue against pursuit of evil and vice, those who hate people and bring harm to them against those who love people and work for their welfare, the destroyers and the constructors and the like in the series of the images and their contrasts, up and down, bad and good.

Yes, it is true that history repeats itself but not on the basis of an uncontested premise of the ability to go up, as compared with the past without faith, consciousness, attitude and determination, or to give up to a descent case, as compared with the past also, except when all its items in life, man and nature are repeated to the point that it can hardly be conceived. Yet, a conscientious faith in portraying of how the role of man can be effective and ascending, of how can that faith be maintained together with its factors and causes and how can one reject any condition that may have an adverse impact on the faith, of the role of the believing and vanguard man in it and in its movement, or the denouncing of all this, is the

decisive case in which history may repeat itself in the same form, here and there, whether negatively or positively.

Brother..

Baghdad in its known history , had played the role of the Arabs' and Muslims' pure eye. It was God's spear on earth, the Arabs' skull, the reservoir of their wisdom and glorious heritage, the focal point of their civilization and great radiation. That was with other supporting roles in other centres in conformity of what had happened in Baghdad or before that time. When the Mongols and Tatars reached the zenith of their strength and occupied China, India, Persia and other countries, they were unable to convert their ascent to strength by backwardness and destruction into a force capable of bringing construction, civilization and culture. The destroying force found its complex in Baghdad; the abode of civilization and peace, and made it its target for destruction which was rendered feeble because of the weakness of those who did not hold firm to the factors of ascent, its causes and results, and also of the weakness of its rulers and the betrayal of the traitors... Hulago and his troops occupied Baghdad for forty days and destroyed every live thing in it.. And because the people of Baghdad, I mean the rulers in it, were not quite prepared when the Mongols and Tatars invaded the territory of China, India, Persia and the surroundings, their invasion of Baghdad was in agreement of what history had described, and which later include Syria and the parts connected to it.

But Baghdad was not in a position to defend itself properly, and therefore the eyes of Hulago's army were not gouged out on its walls nor was it extinguished in its face the venture of trespassing it, or even to deny it the chance of going ahead to others from the nation to attack them as it attacked Baghdad, till Hulago's eyes were gouged out at the hands of the Mameluke dynasty in Egypt at the famous battle of (Ain Jalut),after they were able to get prepared for it and learnt lessons from the war before them and after Hulago's intent and methods were revealed... History tells us that western peoples and circles had played, for their own reasons, a role in directing Hulago to the east, indeed to the Arab world in particular. The Jews and their supporters played a remarkably malicious role against Baghdad in the past and this conspiratorial, aggressive and wicked role is today reverting to them, to the Zionist Jews and to the Zionists who are not of Jewish origin, particularly those who are in the US administration and around who stood in opposite front of our nation and Iraq . The force in America proved itself to be incapable of educating itself. It was not able to change itself into a capability, so that its impact would be humanitarian and instructive. Zionism and prejudicial people had pushed it to search for a role through a devastating brutal instinct instead of ascending to a position of responsible ability and to its civic, cultural role which suits this age and suits the role of balanced nations and their construction role in the collective milieu and work.

Yet, Baghdad today, brothers, has its eyes pure, its mind and conscious clear of any rust or cover, and are proud of the nation and for it, in the name of God, after they have put their trust in the Owner of Potency and gets prepared to the role.

Although some eyes and minds in our nation and humanity are still incapable of seeing or perceiving the pros and cons in the nation and humanity, the people and rulers of Baghdad have resolved to compel the Mongols of this age to commit suicide on its walls and make the confrontation, in terms of meaning and sacrifice, to rise to a level which could lead other eyes and minds to be wide open of what is going around it and get elevated to its role, and make the force which it possesses after or before anyone may take this risk and is deceived by its Satan to trespass the walls of Baghdad, to be effective in the human milieu, capable of converting it into an ascent force in the milieu of constructive competition and not a brute force based on brutal devastating instinct.

Acting upon this, brothers and friends in our nation and humanity, we give our promise and make the Capable and the Great, our witness for our promise.

And acting upon this also, we have prepared our plans and muster our strength at the level of armies, people and leadership after placing our reliance on God . All success is from God.

Allah is the greatest

Allah is the greatest

Brothers..

The rulers of Baghdad in the past grew old. They renounced the role so commanded for them by God and deterred those who were responsible for their subjects from introducing innovations in their life affairs and defence of it when Hulago came to the walls of Baghdad in the year 1258. Thus Hulago came with the sunset and the rule passed to him with Baghdad as its capital. The Mongols succeeded and the sun set down from Baghdad at that time.

But now, despite Hulago's spirit has settled in whomsoever it has settled; in their actions, in what they did, or in what they are now doing, or in what they intend to do, of those who have been incited by the criminal Zionists in more than a place in the world, they have come to confront our nation at a time when the sons of our nation are embracing inside their souls and breasts, a great faith and a great state of consciousness of their role and of how it should be in order that they attain what it must be attained, and thus the nation could revert to its true belief, and could, with its Jihad and struggle, realize a true ascent to its great, faithful, pan-Arab and humanitarian role.

Hulago's army has now come at this age to confront Baghdad after it has born anew with the sunrise, to record, with its new youth, a level of ascent which suits it well after it has abandoned its leading role for about seven hundred years.

O Iraqis, you have indeed brought the sun back to Baghdad, and have shined in it at the time the city has been illuminated by you. But oh, how can a new Hulago destroy the city or the great Iraq, and how can the brutal, the perfidious and the greedy, after God has ordained this nation to rise again, defeat the will of determination of your brothers in Palestine as well or wherever the will of truth,

steadfastness and resistance has ripened or blossomed in the breast of every believer who embraces a great confidence.

Oh people..

You know that the first human civilization in history was grown, blossomed and bore fruits in Iraq . From that civilization, the air carried its seeds to reach to whomever it could reach, who, according to his own personal opinion, added colour to it to suit his own country. For this reason, it is the mother of civilization of Iraq which Hulago of this age wants to attack.. So, tell him in a clear, loud voice, oh evil, halt your evil-doings against the mother of civilization, its museum and basic witness, the cradle and the birthplace of prophets and messengers. Tell him to let people, each in accordance with his human choice, to build, and to build and to build which is necessary for rising high the construction, for work, for fruitful cooperation and for the dissemination of love among people. Tell him to avoid provoking hatred and evil doings so that every one can enjoy his rights, full and complete, in such a manner that might please God and bring happiness for him in the two worlds..

Everyone in whose body the Hulago' intent and action has settled down will commit suicide at the walls of Baghdad and Iraq towns, as was the case with those who died at the walls of Jenin and Palestinian towns.

The entire nation will rise up in defence of its right to life, of its role and of anything it holds sacred ... Their arrows will be on the wrong track or will recoil to their breasts, God willingThe martyrs of the nation will turn into green birds in paradise as the Merciful has promised.

Let evil be on he who thinks evil..

Long live our glorious nation

Long live Iraq...

Long live Iraq with its brave jihadist army ..

Long live Palestine, free and Arab from the sea to the river... Long live Palestine's freedom fighters and jihadists together with its heroic people...

Glory and heaven be for martyrs....

Glory and heaven be for the martyrs of Iraq, Palestine and the nation....

Allah is the greatest..

Allah is the greatest...

Allah is the greatest....

**خطاب الرئيس صدام حسين في الذكرى الثانية عشرة للمنازلة التاريخية الكبرى أم المعارك
الخالدة**

بغداد 2003/1/17

وجه السيد الرئيس صدام حسين خطابا قوميا وتاريخيا إلى أبناء شعبنا العظيم وقواتنا المسلحة وامتنا العربية المجيدة والخيرين في العالم حيثما كانوا لمناسبة الذكرى الثانية عشرة للمنازلة التاريخية الكبرى أم المعارك الخالدة.

وفي ما يأتي نص الخطاب :

بسم الله الرحمن الرحيم

((الذين قال لهم الناس أن الناس قد جمعوا لكم فاخشوهم فزادهم إيمانا وقالوا حسبنا الله ونعم الوكيل. فانقلبوا بنعمة من الله وفضل لم يمسسهم سوء واتبعوا رضوان الله والله ذو فضل عظيم. إنما ذلكم الشيطان يخوف أولياءه فلا تخافوهم وخافون ان كنتم مؤمنين. ولا يحزنك الذين يسارعون في الكفر انهم لن يضروا الله شيئا يريد الله ألا يجعل لهم حظا في الآخرة ولهم عذاب عظيم))

صدق الله العظيم

أيها الشعب العظيم، في عراق الايمان والجهاد والبطولة والمجد..

أيها النشامى أبناء قواتنا المسلحة الباسلة..

يا أبناء امتنا العربية المجيدة..

أيها الخيرون في العالم حيثما كنتم..

مع خطوط الفجر البهي، ومن شعاع الشمس التي أشرقت بعد غياب طويل، أبت قلبه أن تولد من افقها، ومن أهداب العيون التي جرحها الدمع الهتون، على أحبة غابوا، ليشرقوا مع الشمس الجديدة، وأفق أرادته الرحمن ان يكون فسيحا، بولادة وحياة جديدة في سمائها طيور خضر، ومولود قوي أرادته الله أن يكون بارا لامته، تلك هي ثورتكم ومسيرتكم الغراء، ولد عراق جديد فيها، وزاد وعمق إيمانه بعد المنازلة في ليلة 16-17/1/1991 الصفحة العسكرية الكبرى في أم المعارك الخالدة، عطر تلك الدماء السخية، والمعاناة، والصبر الجميل..

ولد العراق الجديد، همة ورؤية، وقلبا زاده التصميم على الارتقاء، وقهر الصعاب، ثباتا في محبته لامته، وصلابة في مواجهة أعدائها، وعمق فيه إيمانه، الذي أثابه الله عليه، بعد ان عطر الموقف والراية بدماء سخية من أبنائه، قرباناً تقبله الله عن الغفلة التي أصابت ولاة الأمور في بغداد، فوجد الأجنبي، بسنابك خيله، طريقه إليها، وغابت إشراقه عينيها عن أمتها والإنسانية، بعد ان اصطبغت مياه دجلة فيها بدماء غزيرة، الى جانب حبر كتبها الباذخة بالعلم والمعرفة، حيث أقيمت فيها هناك عام 1258 للميلاد، عقاباً لتأريخ غابت عنه روحه، وحضارة غاب عنها إيمانها ونواظيرها، فنعتت فيها الغربان متجاسرة على عينيها اللتين كانت بهما الإنسانية ترى طريقها، لتنهض حضارياً، بعد أن كان لها دورها في تبصير من ابصروا ذلك وتقبلوه منها، كوسيلة لله إليهم، بعد ان آمنت واتقت.

ولد العراق الجديد على هذه الصورة، وولدت معه بندقيته، بديلاً عن السهم والرمح والسيف، ليكون مسلحاً، فلا تطمع فيه الغربان، وتتجاسر على نخله، وعبون أطفاله..

ولد عراق قوي مؤمن معافى، إلا ان الولادة، مثلما كل الولادات الأخرى التي سبقتها في أفق الإنسانية، وفي امتنا، لم تلغ نعيق الغربان، وفحيح الأفاعي، ولم تلغ عبور التماسيح البعيدة بحار أهلها، لتعين هوام الأرض في هجمتهم على الشمس، أملا خائباً منهم في ان يجحبوا ضياءها الذي أشرق من بغداد، ويهرقوا دماء أهلها في أمل خائب منهم ايضا، تصورا معه ان تمنع الدماء الغزيرة الكريمة التي تسيل على ثرى بغداد، وثرى العراق، النبت والشجر من ان يخضّر عودهما، ويوردا، ويزهرا، ويرسلا مع الأريج لقاحاً، تستطيه الفراشات، فتنتقل مع أخبار الأيمان والهمة الجديدين، والندى والدمع لقاحاً الى كل شجرة يبست أغصانها وأوراقها، أو امتنعت من ان تثمر، بعد ان انقطع الماء عن جذورها.. وبعد ان لم تثق بان هنالك من يرعى الثمر وينظر النبت والشجر

والبناء.. مع الولادة الجديدة، كان إبليس ورديفه: سحالي هذا الزمان، ينفخون النار على الجسد المعافى، ولكن، لان ولادة بغداد من جديد صحيّة وصحيحة، وباركتها السماء بأمر ربها، ولان نواظيرها يقبضون بأيديهم على بنادقهم التي بوركت مع صلاة الفجر في يوم الولادة، بعد ان أستقر ما في صدورهم على يقين عظيم، في ليلة 17/16 كانون الثاني من عام 1991، وما بعد ذلك، بقيت بغداد بأسم العراق تنود.. وتنود.. وتنود، ومعها كل صناديد غيور، وماجدة بهية، دفاعا عن أمر أراده الله لمولودهم الجديد ولم تلتو أراذلتهم، فقهروا كل حشود الشر من اكثر من ثلاثين دولة، ومن كان معهم في الإسناد، حتى بلغ عدد من واجهه المجاهدون في جيش العراق ثمانية وعشرين جيشاً، وواجهت دولة العراق عدوان اثنتين واربعين دولة ليلة 17/16 كانون الثاني، واستمرت المواجهة والمعركة مدة شهر ونصف الشهر بهذا الزخم، ومن بعد ذلك استمر الحصار والعدوان طيلة ثلاثة عشر عاماً حتى يومنا هذا.. زاد العراقيون هكذا، في هذا اليوم وما بعده، واخرون زادوا بدورهم في ما زرعوا، واقاموا البناء وعلوه، حتى اختلطت مع الحقول، تلك الحدائق الغناء، وغطى الزرع ارض العراق مذكراً بما مضى حيث وصفت أرضه بأرض السواد لكثرة الزرع فيها، بعد ان غابت عن بغداد وريف العراق ومدنه، حتى بدت كأنها لم تكن من قبل إحدى مظاهر عافيتها، واختلطت مع شواخ البناء، عريضة مرئية، وسادت فيها شواخ المنائر، وقبب وعلامات دور العبادة، ومع كل تكبير في ساحات الجهاد والوعى، يعلو التكبير في الجوامع، وتتعالى أصوات العبادة في أماكنها، كل على وفق دينه وطريقته، وصار الزائر يعرف انه في بغداد، حتى لو عصبت عيناه، في محاولة لكي لا يتعرف القادم على موقع قدميه على الخارطة.. وهل ثمة مكان أفضل من بغداد، يولد فيه التسامح الديني.. والمذهبي.. وأراء بناءة، الى جانب، وفي اتجاه، كل ما هو بناء من أفكار أخرى..؟

أعادت الولادة الجديدة روح بغداد من جديد، ومع الولادة ولد موقف، وسيف، وقلم، وراية.. فبارك نداء (الله اكبر) الموقف والراية والسيف والقلم، وصارت الولادة التي نسجتها خيوط الفجر، وباركها الأذان فيه، ولادة عصية على كل غدار وطامع شرير.. إذ لا يليق ببغداد وبالولادة الجديدة، ولا يقبل الله والناس لها، الا الحياة التي اختارها روادها لها، بعد ان استأذنوا في هذا ربهم الرحيم.. فحسب الخاسئون في عدوانهم، وفي عدوانهم المستمر حتى يومنا هذا.. وسيخسأ كل من يحاول تسور سورها، معتديا، متجاسرا، لئىما غاشما، وغادرا..

أليس هذا هو وصفكم وموقفكم، أيها العراقيون المؤمنون المجاهدون الغيارى، وأيتها الماجدة البهية؟ أم أن هناك من يتوهم، فيقول، بعد ان يدوس على حظه، أن صدام حسين يتحدث عن تمنياته، وليس عن وصف لحال يعيش وسطه، ويعرفه روحيا وعمليا بالشمول والتفاصيل؟ بلى، والله، انه وصفكم، وموقفكم، بل واستحقاقكم في ثواب معاناتكم وتضحياتكم وصبركم، أيها النشامى والماجدات.. وان غربان الشر وتماسيح الشر، ما زالت تضمصر شراً، ولم تقطع التواصل مع أمالها الخائبة، رغم كل ما أصابها من جروح غائرة، وعار لا يمحوه الزمن، وان السحالي التي نفخت النار على سيدنا إبراهيم، عليه السلام، على وفق روايات أهلها، ما زالت تلد، لتوكل لكل ولادة على وصفها مهمة ان تنفخ في النار، وفي ظننها انها قادرة لتحرق رغما عن إرادة الله، التي أرادها بردا وسلاما..

فارفعوا، مع الراية العالية، سيوفكم وبنادقكم، أيها الأعرزة، وذكروا من يتوهم، لكي لا يتوهم بموقفكم في الزحف الأكبر، في يوم البيعة الكبرى، ومواقفكم الأخرى، وإذا ما توهم، لتكن بنادقكم له بالمرصاد، يسبقها، ويكون دليلها إشعاع ونور أيمانكم لتحفظوا به العيون، لان غربانهم، ان توهمت، ولم تجد من يردعها، لا سمح الله، ستتفر العيون، وتأكل القلوب، وادمغة وعقول الأيمان والفضيلة والإبداع، وانتخوا برايتكم، راية (الله أكبر).. فلا يصلح غيرها لنخوة تجعل الهمة تنهض، وتعطي الحمية معناها العميق..

قولوا: الله اكبر، أيها الاخوة والأبناء، واستذكروا معاني هذا النداء العظيم على وفق عمق أيمانكم، لتردد صده، مع قولكم ونخوتكم، كل المدن والأرياف.. في الجبال والسهول، بعد ان يساعد ماء دجلة والفرات، وماء الخليج في انتقال صوتكم، لا ليصل إلى كل أصيد أعر وماجدة بهية في عراق الأيمان والجهاد، فحسب، وانما الى كل غيور وماجدة في الأمة، والى كل منصف، وذي موقف شريف في الإنسانية..

وعندما، يكون مع الولادة، موقف، وهمة، وقلم، وسيف وراية، تؤدي الولادة دورها الصحيح في امتنا، بأذن الله..

وعندما نقول أن التاريخ كأنه عقيدة، لو استنكره الوارثون بتأمل وتمعن ومسؤولية.. فلأن الصحيح يولد مع هذا ومنه، ويصير تأريخا جديداً موصولاً، بعد ان يلد ولادة جديدة مع كل مجد وبناء، وإيمان عال هو قاعدته الأمينة، فيكون عقيدة عن ماض، ما زالت فيه شروط الولادة الصحيحة، عندما يتذكره أبنائه بمسؤولية الحاضر، ويتطلعون باستحقاقهم إلى المستقبل..

وهكذا تمخض الماضي، فولد من رحم عقيدته مبادئ الروح الجديدة بثوب ولون جديد وطريق خاص.. وولدت، مع العقيدة الجديدة، سارية وقبضة قوية، فحملت نخوتنا ودليل أيماننا: الله اكبر، ليصمد أمام كل ريح عاتية بأذن الله ومحاولة شريرة..

نعم، الله اكبر..

الله اكبر..

أيها الاخوة:

أن مقولة (ان التأريخ يعيد نفسه)، تعني من بين ما تعنيه، ان صور الماضي تتكرر، وان أخذت ألوان واسماء مرحلتها، أنها تتكرر لو أعيد تحليلها وإحيائها وإرجاعها الى عناصرها ومكوناتها الأولية من حيث القوة والضعف، والصعود والهبوط، والارتقاء والانحدار الى هاوية، والجيد والسيئ والارتقاء إلى الذرى والانحدار الى هاوية، ومحب الخير والفضيلة والساعي الى الشر والرذيلة، والكارهين للناس، والساعين لإيذائهم، والمحبين للناس والساعين لخيرهم، والمدمرين والمعمرين، والى آخر ما في سلسلة الصور ومضاداتها صعوداً وهبوطاً، قبحاً وحسناً..

نعم ان التأريخ يكرر نفسه، ولكن ليس على أساس مسلمة مطلقة في إمكانية الصعود على قياس ما مضى من غير إيمان ووعي وموقف وهمية، أو الاستسلام لحالة هبوط على قياس ما مضى ايضاً، الا إذا تكررت كل مفردات مكوناته في الحياة والإنسان والطبيعة، مما يصعب تصوره، ألا أن الأيمان الواعي في تصور موجبات ان يكون دور الإنسان فاعلاً صعوداً، والتمسك به وبعوامله واسبابه، ورفض أي حالة تؤثر سلباً في الأيمان، وفي دور الإنسان المؤمن والطليعي فيه وفي حركته أو التحلي عن كل هذا، هو الحالة الحاسمة في أن يتكرر التأريخ على نفس صورته السابقة هنا أو هناك، في السلب أو الإيجاب..

أيها الاخوة..

لقد مثلت بغداد، في تأريخها المعروف، دور عين العرب والمسلمين الصافية، ورمح الله في الأرض، وجمجمة العرب، وخزين حكمتهم وتراثهم التليد، ومجمع قدرتهم في حضارتهم واشعاعها العظيم، مع من مثل من أدوار رديفة في مراكز أخرى، على سياق ما جرى في بغداد، أو ما سبقها من حيث الزمن.. وعندما صعّد المغول والتتار الى أرجحية كفة قوتهم، واحتلوا الصين والهند وبلاد فارس ودولاً ومسميات أخرى، لم يستطيعوا ان يحولوا صعودهم للقوة بالتخلف والتدمير إلى قدرة للبناء والحضارة والتمدن، فوجدت القوة التدميرية عقدها في بغداد الحضارة، ودار السلام، فجعلت هدفها التدميري ينصب على بغداد التي أضعفها ضعف من لم يتمسك بعوامل الارتقاء للقدرة بالدور واسبابه وموجباته، وضعف ولادة الأمور، وخيانة الخائنين. فاستباح هولاءكو وجنوده بغداد مدة أربعين يوماً، ومن ثم دمروا كل شيء حي فيها.. ولان أهل بغداد، واعني بذلك ولادة الأمر فيها، لم يتهيأوا كما يجب، عندما اجتاحت المغول والتتار ارض الصين والهند وبلاد فارس وما حولهم.. جاءت غزوتهم لبغداد على وفق ما وصف التأريخ، ومن بعدها بلاد الشام وما يتصل بهما.. ألا ان بغداد لم يتهيأ لها ان تدافع عن نفسها كما ينبغي، ولذلك لم تقف عين جيش هولاءكو على أسوارها لتطفئ بوجهه جراً ان يتجاوز عليها، وتسد بوجهه فرصة ان يمضي، من بعدها، الى آخرين من أبناء أمتها، ليستبيحهم مثلما استباح بغداد، حتى فقنت عين هولاءكو في دولة المماليك في مصر في معركة (عين جالوت) الشهيرة، بعد ان حضروا النفس لهذا، واستقادوا من دروس الحروب التي سبقتهم، وبعد ان انكشف هولاءكو في نواياه وأساليبه.. وبيننا التأريخ بان أقواما وجهات وشخصيات من الغرب قد لعبوا، لاسبابهم، دورا في توجيه هولاءكو الى الشرق، بل والى الوطن العربي بوجه خاص.. وقد لعب اليهود، مع من يردفهم في هذا، دوراً خبيثاً مشهوداً ضد بغداد في الماضي، ويعود إليهم اليوم والى اليهود الصهاينة والمتصهينين من غير اليهود الدور التأمري العدواني الخبيث من جديد، وبخاصة من هو منهم في الإدارة الأمريكية وما حولها في الجهة المقابلة المضادة لامتنا والعراق، وتعود القوة في أمريكا لتكون عاجزة عن تهذيب نفسها، فلم تستطع ان تحول نفسها، إلى قدرة ليكون تأثيرها انسانيا مبصرا، وقد دفعتها الصهيونية واصحاب الغرض، الى التفتيش عن دور من خلال غريزة وحشية مدمرة، وليس الصعود الى موضع القدرة المسؤولة، ودورها المتمدن والحضاري الذي يناسب هذا العصر، ويناسب أدوار الأمم المتوازنة، ودورها البناء في المحيط والعمل الجمعيين.

ولكن بغداد اليوم، أيها الاخوة، عيناها صافيتان، وعقلها وضميرها قد زال عنهما أي عجز وصدأ وغشاوة وهما ينتخيان للامة ولها، بأسم الله، بعد ان أتكلا على صاحب القدرة، وصارا مستعدين للدور. ومع ان عيوننا وعقولنا، وسط امتنا والإنسانية ما زالت لم تر ولم تع مالها وما عليها في محيط الأمة والإنسانية، فإن بغداد مصممة، شعباً وولادة أمر، على ان تجعل مغول العصر ينتحرون على أسوارها، وتجعل المنازل، معنى وتضحية، بمستوى يؤدي بعيون وعقول أخرى لان تتفتح على ما حولها، وترتقي الى دورها، وتجعل القوة التي لديها، بعدها، او قبل ان يتورط من يسول له شيطانه التجاوز على أسوار بغداد، مؤثرة في المحيط الإنساني، وتتحول الى قدرة ارتقاء في محيط التنافس البناء، وليس قوة غاشمة تعتمد غريزة التدمير الوحشية.

على هذا، أيها الاخوة والأصدقاء في محيط امتنا والإنسانية، نعهدكم، ونشهد القادر العظيم على عهدنا هذا.

وعلى هذا صممنا خططنا، وأهلنا قدرتنا، جيوشا وشعبا وقيادة، بعد ان اتكلنا على الله، وما النصر إلا من عند الله.

والله أكبر..

الله أكبر..

أيها الاخوة..

لقد شاخ أولو الأمر في بغداد من قبل، وتخلوا عن الدور الذي يأمر به الله، وما يستلزمه من إبداعات المسؤولين عن شؤون الرعية وفي الحياة وفي الدفاع عنها، عندما اتجه هولاء الى أسوار بغداد عام 1258 للميلاد، وهكذا جاء هولاء مع الغروب، ودالت الدولة التي جعلت بغداد عاصمتها، ونجح المغول، حيث غربت الشمس عن بغداد آنذاك..

أما الآن، فرغم أن روح هولاء حلت بمن حلت بهم في فعلهم وما قاموا او يقومون به او ما ينوون عليه، مع ما يدفعهم إليه الصهاينة المجرمون في أكثر من مكان في العالم، فقد جاءوا ليصطدموا بامتنا، في الوقت الذي يسجل أبناء امتنا داخل أنفسهم، وما تضم صدورهم، حالة أيمان عظيم، وصحوة عظيمة على الدور، وما ينبغي، حتى يصلوا الى ما يجب، لتعود الأمة الى حيث أيمانها الصحيح، وتوفر بجهادها ونضالها صعوداً حقيقياً الى دورها الإيماني والقومي والإنساني العظيم.. وقد جاء جيش هولاء هذا العصر الآن ليصطدم ببغداد بعد ان ولدت بغداد من جديد، مع الشروق، لتسجل بشبابها الجديد مستوى ارتقاء يليق بها، بعد ان غابت عن دورها القيادي ما يقرب من السبعمئة سنة..

بل لقد جنتم بالشمس الى بغداد، أيها العراقيون، واشرقتم فيها، في الوقت الذي أشرقت بكم، فهيهات لهولاءكوا جديد ان يتمكن منها، ومن العراق العظيم.. بل هيهات، بعد أن أراد الله لهذه الأمة ان تنتهض من جديد، ان يتمكن الغاشمون المبطلون الطامعون من قهر إرادة إخوانكم في فلسطين ايضاً، وحيثما اختمرت أو أزهت إرادة الحق والصمود والمقاومة في صدر كل مؤمن، وذي يقين عظيم..

أيها الناس

أنكم تعرفون أن أولى الحضارات الإنسانية في التاريخ قد نبئت وأزهرت وأثمرت في العراق، ومنها حمل الهواء بذورها لتصل الى من وصلت إليه، فأجتهد ليضع لونه بعد همته على ما أراد لبلاده، وعلى هذا، فان أمكم الحضارة في العراق هي التي يتعرض لها هولاء هذا العصر.. فقولوا له بصوت واضح مسموع أن كُفَّ شرك، أيها الشرير، عن أم الحضارات، ومتحفها وشاهدها الأساس، ومهددها ومهد أصل الأنبياء والرسل، ودع الناس، كلا على وفق اختياره الإنساني، تبني وتبني وتبني، ومع ازدهار البناء، والعمل، والتعاون المثمر، ومحبة الناس لبعضها، وتجنب إثارة البغضاء والدفع الى فعل الشر، وتمتع كل ذي حق بحقه كاملاً غير منقوص، يرضي الله على من يرضي عليه، ويحقق له السعادة في الدارين..

وسيموت منتحراً عند أسوار بغداد ومدن العراق، مثلما مات عند أسوار جنين ومدن فلسطين، من حل فيه هولاءكوا نية وفعلاً هناك..

وسوف تنهض الأمة كلها دفاعاً عن حقها في الحياة، وعن دورها ومقدساتها..

وستطيش سهامهم أو تترد إلى نحورهم إن شاء الله..

وسيكون شهداء الأمة طيوراً خضراً في الجنة، مثلما وعد الرحمن..

وسخساً الخاسئون.

عاشت امتنا المجيدة.

عاش العراق..

عاش العراق وجيشه المجاهد الأغر..

عاشت فلسطين حرة عربية من البحر إلى النهر.. وعاش مجاهدو ومناضلو فلسطين وشعبها البطل..

المجد وعليين للشهداء..

المجد وعليين لشهداء العراق، وفلسطين، وشهداء الأمة..

والله أكبر..

الله أكبر..

الله أكبر..

Copyright © 2002 4Law.co.il. All rights reserved